
Protokół nr LXIV/2022 

z Sesji Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 

odbytej w dniu 30 czerwca 2022 roku 

VIII kadencja 

 

Godzina rozpoczęcia obrad: 8:15    Godzina zakończenia obrad: 10:16 

Miejsce obrad: sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Ząbkowicach Śląskich  

 

Ad. pkt. 1.  Otwarcie posiedzenia. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Dominik otworzył LXIV sesję Rady Miejskiej 

Ząbkowic Śląskich VIII kadencji, która została zwołana na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy  

z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. 

 

Powitał Radnych Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich, Burmistrza Ząbkowic Śląskich Pana 

Marcina Orzeszka, Zastępcę Burmistrza Pana Dariusza Małozięcia, Sekretarz Gminy Panią 

Justynę Giryn, Skarbnika Gminy Panią Beatę Bedri, Radcę Prawnego Panią Kamilę 

Rutkowską – Krehut, Przewodniczących Organów Wykonawczych jednostek pomocniczych 

Gminy (listy obecności stanowią załączniki do protokołu) oraz wszystkich przybyłych na sesję. 

  

Ad. pkt. 2.   Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że w obradach uczestniczy 21 Radnych, 

co stanowi odpowiednie quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować 

prawomocne decyzje.  

 

Radni Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich biorący udział w sesji:  

(lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 

 

1. Beata Bereźnicka        

2. Krzysztof Cupiał – udział w sesji online   

3. Andrzej Dominik    

4. Dariusz Gancarz  

5. Franciszek Gawęda    

6. Jacek Górowski   

7. Małgorzata Grzesik 

8. Bożena Gwóźdź    

9. Magdalena Halikowska   

10. Janusz Labok     

11. Ryszard Pawłowski    

12. Stanisław Płachytka    

13. Piotr Rogowski   

14. Dorota Sierka         

15. Błażej Sobala      

16. Grażyna Sobór 

17. Jadwiga Smarżyk      

18. Irena Szewczyk    

19. Piotr Warzocha     

20. Arkadiusz Wilczewski 

21. Ewa Żurek     



   

Poinformował, że protokół z obrad LXIV Sesji Rady Miejskiej prowadzić będzie Pani Marta 

Kurpiel-Tokaruk.  

 

 

Ad. pkt. 3. Przedstawienie porządku obrad. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z dnia 26.05.2022 r.  

5.Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym.   

6. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

7. Przedstawienie Raportu o Stanie Gminy - debata. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Ząbkowic Śląskich 

wotum zaufania. (projekt nr 1) 

9. Informacja z wykonania budżetu Miasta i Gminy Ząbkowic Śląskich za 2021 rok. Opinia 

Regionalnej Izby Obrachunkowej.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta i Gminy Ząbkowice Śląskie za 2021 rok. 

(projekt nr 2) 

11. Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Ząbkowic Śląskich. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia bądź nieudzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Ząbkowic Śląskich za rok 2021. (projekt nr 3) 

13. Interpelacje i zapytania radnych. 

14. Wolne wnioski i informacje. 

15. Zakończenie obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik poprosił Wysoką 

Radę aby do porządku obrad wprowadzić projekt uchwały w sprawie ustanowienia tytułu 

„Zasłużony dla Gminy Ząbkowice Śląskie”. Poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie 

rozpatrzenie wprowadzenia powyższego projektu uchwały. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

Głosowanie: 21 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik poprosił Wysoką 

Radę aby do porządku obrad wprowadzić projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody  

na wniesienie prawa własności nieruchomości w formie aportu do spółki Towarzystwo 



Budownictwa Społecznego. Poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie rozpatrzenie 

wprowadzenia powyższego projektu uchwały. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

Głosowanie: 21 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik poprosił Wysoką 

Radę aby do porządku obrad wprowadzić projekt uchwały w sprawie: podwyższenia kapitału 

zakładowego Towarzystwa Budownictwa Społecznego Ząbkowice Śląskie Sp. z o. o.  

Poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie rozpatrzenie wprowadzenia powyższego projektu 

uchwały. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

Głosowanie: 21 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik poprosił Wysoką 

Radę aby do porządku obrad wprowadzić projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian  

w budżecie miasta i gminy na 2022 rok. Poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie rozpatrzenie 

wprowadzenia powyższego projektu uchwały. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

Głosowanie: 21 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Dominik zapytał, czy ktoś z Pań i Panów Radnych 

chciałby coś wnieść do porządku obrad. 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Ad. pkt. 5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik powiedział,  

że 1 czerwca uczestniczył w Dniu Dziecka organizowanym przez Ząbkowickie Centrum 

Kultury i Turystyki; 3 czerwca uczestniczył w obchodach 35 - lecia Miejskiej Orkiestry Dętej 

w Ząbkowicach Śląskich, 4 czerwca uczestniczył w międzygminnych zawodach sportowo-

pożarniczych w miejscowości Tarnów; 15 czerwca wraz z Burmistrzem Ząbkowic Śląskich 

Marcinem Orzeszkiem spotkali się z zawodnikami klubu Orzeł Ząbkowice Śląskie, którzy 

uczestniczyli w rozgrywkach i reprezentowali Gminę Ząbkowice Śląskie w Dolnośląskiej 

Lidze Juniora starszego; w dniach 17-19 czerwca uczestniczył w delegacji do miasta 

partnerskiego Uchte; 23 czerwca uczestniczył w koncercie przygotowanym przez 

Niepubliczną Szkołę Muzyczną w Ząbkowicach Śląskich; 24 czerwca uczestniczył  



w zakończeniu roku szkolnego w zespole przedszkolno - szkolnym w Stolcu; 25 czerwca wraz 

z Burmistrzem Ząbkowic Śląskich Marcinem Orzeszkiem oraz wiceprzewodniczącą Rady 

Miejskiej panią Dorotą Sierką spotkali się ze stowarzyszeniem „Integracja” w Ząbkowicach 

Śląskich; 25 czerwca uczestniczył w pikniku charytatywnym “dla Oskara” organizowanym 

przez mieszkańców wsi Sieroszów. Ponadto podał, iż uczestniczył w pracach stałych komisji 

Rady Miejskiej, organizował pracę Rady Miejskiej oraz przyjmował interesantów. 

 

Ad. pkt. 6. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek przedstawił sprawozdanie z działalności, 

w którym omówił sprawy z zakresu Urzędu Miejskiego tj.: Spraw Obywatelskich i Urzędu 

Stanu Cywilnego, Gospodarki Nieruchomościami, Infrastruktury Technicznej, ochrony 

środowiska, zagospodarowania przestrzennego, Edukacji, kultury i sportu, współpracy  

ze stowarzyszeniami, profilaktyki alkoholowej, organizacyjno-administracyjne, Promocji 

Gminy Ząbkowice Śląskie oraz ewidencji działalności gospodarczej, działalność Straży 

Miejskiej w Ząbkowicach Śląskich; pracy Wydziału Funduszy Zewnętrznych oraz Finansów  

i Planowania. Podał, iż wydano również 36 Zarządzeń Burmistrza Ząbkowic Śląskich 

oraz 1 Obwieszczenie. Dodatkowo omówił sprawy jednostek gminnych tj. Biblioteki 

Publicznej, Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji „Delfin” Sp. z o. o., Towarzystwa 

Budownictwa Społecznego, Ząbkowickiego Centrum Kultury i Turystyki, Ośrodka pomocy 

Społecznej, Ząbkowickiego Centrum Sportu i Rekreacji oraz Zakładu Gospodarki Komunalnej 

Sp. z o. o. oraz przedstawił ważniejsze spotkania, w których uczestniczył w okresie 

Międzysesyjnym. 

 

Ad. pkt. 7. Przedstawienie Raportu o Stanie Gminy - debata. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik zaproponował, żeby 

w pkt. 7 przeprowadzić dyskusję dotyczącą zarówno Raportu o Stanie Gminy jak i również  

informacji z wykonania budżetu oraz sprawozdania finansowego za 2021 rok, a ponadto  

o wnoszenie uwag i zadawanie pytań Burmistrzowi Ząbkowic Śląskich Marcinowi Orzeszkowi 

w sprawie przedstawionych informacji. 

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek przedstawił Raport o Stanie Gminy  

w formie prezentacji multimedialnej. 

 

Informacja przedstawiona przez Burmistrza Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszka stanowi 

załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik podziękował 

Burmistrzowi Ząbkowic Śląskich Marcinowi Orzeszkowi, otworzył debatę nad Raportem  

o Stanie Gminy, informacją z wykonania budżetu oraz sprawozdaniem finansowym za 2021 

rok. 



Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Jadwiga Smarżyk zapytała o zmiany w studium 

zagospodarowania przestrzennego dla miejscowości Szklary - Huta, jakie jest stanowisko 

Burmistrza Ząbkowic Śląskich Marcina Orzeszka do uwag wniesionych do projektu przez 

mieszkańców Szklar - Huta, zapytała czy Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek  

się z nimi zapoznał. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik powiedział, że takie 

pytania powinny być zadawane w punkcie Sprawy różne. 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Jadwiga Smarżyk podała, że w swojej 

wypowiedzi Burmistrz Marcin Orzeszek podał, iż zostały dokonane zmiany w studium 

zagospodarowania przestrzennego oraz, że są one korzystne dla wszystkich; dodała, że nie  

są korzystne dla miejscowości Szklary – Huta. Powiedziała, że zmiany w studium 

zagospodarowania przestrzennego, szczególnie terenu po byłej Hucie - Szklary są terenami 

przeznaczonymi na produkcję i usługi, a mieszkają tam ludzie, którzy nie mają żadnej ochrony. 

Zapytała Burmistrza Ząbkowic Śląskich Marcina Orzeszka w jaki sposób odniesie  

się do zmian. Podała, że prześle wszystkim Radnym Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich jaką 

propozycję złożył Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek, a jaką mieszkańcy Szklar - 

Huta przedstawili Burmistrzowi Ząbkowic Śląskich Marcinowi Orzeszkowi. Podała,  

że mieszkańcy Szklar-Huta tak jak pozostali mieszkańcy są mieszkańcami gminy Ząbkowice 

Śląskie.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik powiedział,  

że doskonale rozumie tę sytuację lecz w tym momencie nie podejmuję się uchwały dotyczącej 

studium zagospodarowania przestrzennego dla miejscowości Szklary - Huta, a ponadto  

w dalszym ciągu trwają prace nad studium. Powiedział, że podczas podejmowania stosownej 

uchwały będzie czas na zadawanie pytań Burmistrzowi Ząbkowic Śląskich Marcinowi 

Orzeszkowi.  

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Jadwiga Smarżyk powiedziała, że zadała 

pytanie w kontekście jakości życia mieszkańców.,  

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik powiedział,  

że Radni Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich nie wiedzą jakie wnioski złożyli mieszkańcy 

miejscowości Szklary – Huta, a czas na zadawanie pytań dotyczących studium będzie  

w momencie uchwalania studium zagospodarowania przestrzennego dla miejscowości Szklary 

– Huta. 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Jadwiga Smarżyk powiedziała, że prześle 

Radnym Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich wszystkie informacje. Podała, że być może 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek jeszcze się z tym nie zapoznał  

oraz  poinformowała, że  mieszkańcy Szklar – Huta nie czują poprawy jakości życia. 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek podał, że tak jak powiedział 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik zadane pytania nie jest 

obszarem Raportu o Stanie Gminy jednak nie ma problemu z odpowiedzią na zadane pytania. 

Dodał, że nie ma przedstawionej informacji swoich współpracowników na temat analizy 



złożonych wniosków. Powiedział, że studium jest w dalszym ciągu analizowane. 

Poinformował, że odbędzie rozmowy z Zastępcą Burmistrza Dariuszem Małozięciem oraz 

pracownikami wydziału Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej dotyczące studium oraz 

podał, że nie zna propozycji i stanowiska mieszkańców Szklar –Huta. Powiedział, że może 

zapewnić, że mieszkańcy nie zostaną pokrzywdzeni, a obszar obszar związany z gospodarką  

i istniejącymi na nim firmami, a  mieszkańcami zostanie wyważony; mieszkańcy nie zostaną 

skrzywdzeni, bo na to jego zgody nigdy nie będzie. Poinformował że nie zna również 

stanowiska projektantów, a ponadto Radni Rady Miejskiej nie znają tego tematu, o którym 

mówi Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Jadwigę Smarżyk; powiedział, że jeżeli 

studium będzie już gotowe to zostanie przedstawione.  

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Grażyna Sobór podała, że w przedstawionym 

Raporcie o Stanie Gminy była informacja dotycząca budowy 24 mieszkania z Towarzystwa 

Budownictwa Społecznego oraz zapytała, czy ponadto przebudowano czy wybudowano  

100 mieszkań. 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek powiedział, że jest to zaprezentowany 

program SIM Sudety czyli program rządowy, w którym Gmina Ząbkowice Śląskie zgłosiła 

budowę 100 mieszkań, a w tym temacie Wysoka Rada podejmowała już uchwałę; podał,  

iż obecnie został powołany nowy prezes, z którym się spotkano. Poinformował, że więcej  

na ten temat powie Zastępca Burmistrza Dariusz Małozięć, który prowadzi ten projekt. 

Zastępca Burmistrza Dariusz Małozięć powiedział, że spółka SIM Sudety jest  

to porozumienie krajowego zasobu nieruchomości oraz kilkudziesięciu gmin powiatu 

kłodzkiego i ząbkowickiego w celu budowy mieszkań o umiarkowanym czynszu. Gmina 

Ząbkowice Śląskie zgłosiła chęć budowy około 100 mieszkań, w tej chwili trwa cała procedura. 

Spółka przygotowuje wnioski Banku Gospodarstwa Krajowego na sfinansowanie tej budowy, 

a jeśli Gmina je uzyska będzie zobowiązana przedłożyć Wysokiej Radzie uchwałę o wniesienie 

do tej spółki aportu nieruchomości gminnej, na której te budynki powstaną, Podał, że jest  

to kwestia projektowania, pozyskiwania środków i tym właśnie zajmuje się spółka SIM Sudety. 

Powiedział, że jeżeli wszystko pójdzie zgodnie z planem efektem tego będzie rozpoczęcie 

budowy nowych budynków w 2023 bądź w 2024 roku. Dodał, że jest to plan na przyszłość, 

jednak działania są już podejmowane. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik zamknął dyskusję. 

Ad. pkt. 8.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia burmistrzowi Ząbkowic 

Śląskich wotum zaufania (projekt nr 1)(Uchwała nr LXIV/426/2022) 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusje. 

Nikt nie zabrał głosu. 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy 

projekt uchwały. 



Głosowanie Wysokiej Rady:  

 

19 głosów „za”, 2 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Ad. pkt. 9. Informacja z wykonania budżetu Miasta i Gminy Ząbkowic Śląskich za 2021 

rok. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik przeczytał opinię 

Regionalnej Izby Obrachunkowej.  

Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt. 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta i Gminy Ząbkowice 

Śląskie za 2021 rok. (projekt nr 2)(Uchwała nr LXIV/427/2022) 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusje. 

Nikt nie zabrał głosu. 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy 

projekt uchwały. 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

19 głosów „za”, 2 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Ad. pkt. 11. Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Ząbkowic Śląskich. Opinia Regionalnej Izby 

Obrachunkowej. 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Irena Szewczyk podałaa, że Komisja Rewizyjna  

w składzie Irena Szewczyk, Piotr Warzocha, Błażej Sobala, Arkadiusz Wilczewski  

i Franciszek Gawęda na dwóch posiedzeniach tj.: 19 maja 2022 roku oraz 6 czerwca 2022 roku 

zajmowała się analizowaniem sprawozdania z wykonania z budżetu za rok 2021  

oraz dokumentami, które pomogły tą analizę przeprowadzić. Powiedziała, że na podstawie 

otrzymanych dokumentów oraz analizy jaką członkowie Komisji Rewizyjnej przeprowadzili 



w dniu 6 czerwca 2022 roku Komisja Rewizyjna podjęła uchwałę nr 1/2022 w sprawie 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Ząbkowic Śląskich za rok 2021. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Irena Szewczyk poinformowała Wysoką Radę,  

iż w głosowaniu jawnym członków Komisji Rewizyjnej – 4 członków było „za” przyjęciem 

uchwały, natomiast 1 „przeciw”. Dodała, że do uchwały został przygotowany wniosek Komisji 

Rewizyjnej dotyczący udzielenia absolutorium Burmistrzowi Ząbkowic Śląskich za 2021 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik przeczytał uchwałą 

nr 15/65/2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia  

8 czerwca 2022 roku sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Ząbkowic 

Śląskich w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowie Ząbkowic Śląskich za rok 2021. 

Uchwała oraz wniosek stanowią załączniki do protokołu. 

 

Ad. pkt. 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia bądź nieudzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Ząbkowic Śląskich za rok 2021. (projekt nr 3) 

(Uchwała nr LXIV/428/2022) 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusje. 

Nikt nie zabrał głosu. 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy 

projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

19 głosów „za”, 2 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik pogratulował 

Burmistrzowi udzielenia przez Wysoką Radę absolutorium na kolejny rok. 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek powiedział, że wotum zaufania  

oraz absolutorium to personalna ocena osoby, Wysoka Rada ocenia osobę, w tym przypadku 

jego samego. Serdecznie podziękował za głosowanie i podał, że jest za to ogromnie wdzięczny. 

Dodał, że jest to zwieńczenie jego osobistej pracy. Podał, że wszystko co zostało 

zaprezentowane w Raporcie o Stanie Gminy nie byłoby możliwe bez ogromnej otwartości 

Wysokiej Rady, wszystko co się dzieje w Gminie Ząbkowice Śląskie jest również zasługą, 

sukcesem Wysokiej Rady. Podziękował również współpracownikom, bez których wszystko  

co nie byłoby możliwe, ponieważ niektóre zadania są bardzo trudne, pracochłonne i w każdym 

z zadań, które są wykonywane pracownicy pełnią ważną rolę; podziękował także pracownikom 

i dyrektorom jednostek gminy Ząbkowice Śląskie; sołtysom i przewodniczącym rad sołeckich 



i zarządów osiedli za współpracę i wspólne podejmowanie decyzji. Powiedział, że jest 

przekonany, że po kolejnym trudnym 2021 roku, roku pandemii można mieć satysfakcję,  

że udało się zrealizować wiele trudnych rzeczy i jest to robione w dobrej atmosferze,  

a wspólnota samorządowa Gminy Ząbkowice Śląskie w jakiej żyjemy - Gmina Ząbkowice 

Śląskie jest zjednoczona. Dodał, że są to rzeczy niewymierne lecz ważne. 

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwały w sprawie ustanowienia tytułu 

„Zasłużony dla Gminy Ząbkowice Śląskie” (projekt nr 4)(Uchwała nr LXIV/429/2022) 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusję. 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Magdalena Halikowska powiedziała,  

że w projekcie uchwały jest zapis informujący o tym, że wniosek o nadanie tytułu Zasłużony 

dla Gminy Ząbkowice Śląskie powinien zawierać § 3 punkt 2 „pisemną zgodę kandydat,  

a w przypadku tytułu wydawanego  pośmiertnie, zgodę jego następcy prawnego”. Podała,  

że są różne plebiscyty, konkursy, w których  zgłaszani są różni kandydaci i nie jest wymagana 

ich zgoda pisemna, a w sprawie ustanowienia tytułu „Zasłużony dla Gminy Ząbkowice Śląskie 

jest. Dodała, że jeżeli zgłoszona przez kogoś osoba do tytułu „Zasłużony dla Gminy Ząbkowice 

Śląskie” jeżeli będzie nieśmiała i skromna może odmówić nadania tego tytułu. Złożyła wniosek 

o usunięcie punktu 2 w § 3 projekt uchwały. 

Sekretarz Gminy Justyna Giryn powiedziała, że trudno nadać tytuł osobie, która tego nie 

chce, stąd zgoda jest wymagana. Ponadto podała, że zapis wynika z przepisów dotyczących 

ochrony danych osobowych, mówiących o tym, że w przypadku osoby fizycznej należy 

uzyskać odpowiednie zgody. Zgłosiła wniosek o zostawienie tego zapisu. 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Magdalena Halikowska zapytała kiedy taką 

zgodę dana osoba musiałaby wyrazić. 

Sekretarz Gminy Justyna Giryn odpowiedziała, że przed zgłoszeniem wniosku  

do Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Franciszek Gawęda poprosił o podanie 

podstawy prawnej, na którą powołuje się Sekretarz Gminy Justyna Giryn. Podał, że powinno 

być to uhonorowanie i  nie powinno się to odbywać w ten sposób, że wcześniej należy prosić 

kogoś o zgodę na zgłoszenie takiego wniosku. Ponadto powiedział, że nie chce obrażać osoby 

tworzącej akt „Zasłużony dla Gminy Ząbkowice Śląskie” i pokazując akt, zwrócił się z prośbą 

do Burmistrza Ząbkowic Śląskich Marcina Orzeszka by z uwagi na fakt, iż dla niektórych osób 

jest to bardzo ważny akt zmienić formułę dokumentu, w taki sposób była adekwatna  

do nadanego tytułu.  

Sekretarz Gminy Justynę Giryn poddała podstawę prawną, która znajduje się we wniosku  

o nadanie tytułu „Zasłużony dla Gminy Ząbkowice Śląskie” oraz poinformowała, że w klauzuli 

RODO pkt. 10 projektu uchwały znajdują się zapis: ”Podanie przez Panią/Pana danych 



osobowych jest dobrowolne, jednak odmowa ich podania jest równoważna z brakiem 

możliwości procedowania w zakresie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Ząbkowice 

Śląskie”. Powiedziała, że projekt był konsultowany z inspektorem danych osobowych i zapisy 

są zgodne z przepisami prawa. W temacie wzoru aktu nadania tytułu Zasłużony dla Gminy 

Ząbkowice Śląskie podała, że jest to subiektywna ocena. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik powiedział, że wzór 

aktu będzie wyglądał inaczej, gdy będzie stworzony na specjalnym przeznaczonym do tego 

papierze. Podał, że ponadto we wzorze aktu znajdują się elementy nawiązujące do Gminy 

Ząbkowice Śląskie - Krzywa Wieża, Ratusz, Ruiny Zamku. 

Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Franciszek Gawęda podał, że jest to rzecz gustu, 

a każdy ma inne oczekiwania. Poprosił o niedopuszczenie do tego, żeby osoba którą wskaże 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich do otrzymania tytuł „Zasłużony  

dla Gminy Ząbkowice Śląskie” miała podpisać zgodę przed nadaniem tego tytułu. Podał,  

że taka zgoda mogłaby być wyrażona po jego nadaniu, ponieważ z uwagi na skromność osób 

zasługujących na ten tytuł, można takiej zgody od niej nie uzyskać.  

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek powiedział, że istotą jest aby poprawny  

akt prawny wszedł w życie, a z drugiej strony nie jest niczym złym, zgodnie z przepisami 

ochrony danych osobowych ujawnić tę osobę, powiedzieć coś o niej. Powiedział, że jest wiele 

osób, które chronią swoją prywatność. Dodał, że osoby sfery publicznej nie mają z tym 

problemu, ale części osób może poprzeszkadzać i może wzbudzić niechęć – powiedział,   

że proszenie o zgodę danej osoby nie jest proste, jednak Gmina musi chronić też siebie. Dodał, 

że również nie jest pewien czy z zgodnym z prawem jest publiczne debatowanie na temat danej 

osoby bez jej zgody, jeżeli nie jest osoba publiczną. Podał, że należałoby zapytać danej osoby 

czy życzy sobie dyskusji na jej temat. 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Jadwiga Smarżyk powiedziała, że w przypadku 

osoby publicznej zgoda nie powinna być wymagana, a w przypadku osoby niepublicznej tak. 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Małgorzata Grzesik podała, że osoba zasłużona 

dla Ząbkowic Śląskich na pewno nie jest „szarą myszką”, która jest gdzieś w ukryciu. 

Powiedziała, że dla  takiej osoby podpis nie będzie stanowić problemu, tym bardziej, że jest  

to zgodne z prawem. Dodała, że dla takiej osoby może być to niezręczne, jednak w dzisiejszych 

czasach zgody są wymagane. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik podał, że tak jak 

powiedziała Sekretarz Gminy Justyna Giryn projekt był konsultowany. Zapytał Radnej Rady 

Miejskiej Ząbkowic Śląskich Magdaleny Halikowskiej czy wycofuje swój wniosek  

czy ma go poddać Wysokiej Radzie pod głosowanie. 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Magdalena Halikowska powiedziała,  

że wycofuje swój wniosek. 

Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Franciszek Gawęda powiedział, że dotychczas 

powoływano kapitułę nadania tytuł. Zapytał czy obecnie tylko Rada Miejska będzie 

podejmowała decyzję. 



Sekretarz Gminy Justyna Giryn powiedziała, że w poprzedniej uchwale była kapituła, 

jednak teraz decyzje będzie podejmowała tylko Rada Miejska. Podała, że rozstrzygnięciami 

Wojewody Dolnośląskiego kapituła może składać się tylko z Radnych Rady Miejskiej 

Ząbkowic Śląskich, stad decyzja o jej rezygnacji.  Wniosek będzie kierowany na merytoryczną 

Komisję – Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy, następnie w formie uchwały 

na Radę Miejską. 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, 

Sportu, Turystyki i Promocji Gminy o zaopiniowanie powyższego projektu uchwały.  

Głosowanie komisji: 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”,  

0 głosów „nieważnych”.  

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Następnie poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

20 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie prawa 

własności nieruchomości w formie aportu do spółki Towarzystwo Budownictwa 

Społecznego. (projekt nr 5)(Uchwała nr LXIV/430/2022) 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusje. 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił Przewodniczącego Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu o zaopiniowanie powyższego projektu uchwały.  

Głosowanie komisji: 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”,  

0 głosów „nieważnych”.  

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Następnie poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

20 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 



Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie: podwyższenia kapitału zakładowego 

Towarzystwa Budownictwa Społecznego Ząbkowice Śląskie Sp. z o. o.  

(projekt nr 6)(Uchwała nr LXIV/431/2022) 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusje. 

Nikt nie zabrał głosu. 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił Przewodniczącego Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu o zaopiniowanie powyższego projektu uchwały.  

Głosowanie komisji: 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”,  

0 głosów „nieważnych”.  

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Następnie poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

20 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta  

i gminy na 2022 rok. (projekt nr 7) (Uchwała nr LXIV/432/2022) 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusję. 

 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Irena Szewczyk zapytała o wpisany w projekcie 

uchwały deficyt wynoszący ponad 23 miliony, poprosiła o krótki komentarz. 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek powiedział, że do budżetu wprowadzono 

wolne środki z 2021 roku. Dodał, że wprowadzane wolne środki z poprzedniego roku, stają  

się deficytem roku do którego zostają wprowadzone. 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił Przewodniczącego Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu o zaopiniowanie powyższego projektu uchwały.  

Głosowanie komisji: 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”,  

0 głosów „nieważnych”.  

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Następnie poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 



Głosowanie Wysokiej Rady:  

16 głosów „za”, 2 głosów „przeciw”, 2 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 15 do protokołu 

 

Ad. pkt. 13. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

W okresie międzysesyjnym do Biura Rady Miejskiej nie wpłynęła żadna interpelacja. 

 

Ad. pkt. 14. Wolne wnioski i informacje. 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Magdalena Halikowska zwróciła się z pytaniem 

do Burmistrza Ząbkowic Śląskich Marcina Orzeszka w imieniu mieszkanki ulicy Matejki  

w Ząbkowicach Śląskich z pytaniem kiedy powstanie projekt dotyczący remontu tej ulicy  

i kiedy nastąpi jego realizacja. 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek podał, że rozmawiał już z ta Panią. 

Powiedział, że na tej ulicy wymieniono już przyłącza gazowe i jeżeli w roku 2022 zostanie 

skończona dokumentacja, to realizacja tego zadania zostanie uwzględniona w budżecie roku 

2023. 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Jadwiga Smarżyk powiedziała, że mieszkańcy 

Szklary-wieś pytają kiedy rozpocznie się remont drogi. 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek podał, że tak jak wspomniał w całym 

szeregu wymienionych przez niego dróg: Rakowice, Siodłowice, Szklary – wieś droga jest 

projektowana. Poinformował, że szczegółowe informacje na temat kiedy zostanie zakończone 

projektowanie tej drogi zostaną przekazane zarówno Radnej Rady Miejskiej Ząbkowic 

Śląskich Jadwidze Smarżyk, jak i również Pani sołtys Anicie Krakowskiej. 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Grażyna Sobór zapytała czy na ulicy 

Cukrowniczej w sprawie lampy solarnej, o którą wnioskowała, jest coś wiadomo. 

Kierownik Wdziału Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej Jarosław Trzeeśniak 

powiedział, że lampy solarne zostaną w tej uliczce zamontowane. 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek powiedział, że jest to kwestia ok. 2 miesięcy 

i wszystkie sprawy dotyczące oświetlenia będą „załatwione”. 

Ad. pkt.15. Zakończenie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej 

Dominik zamknął LXIV Sesję Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich VIII kadencji. 

 



Na tym protokół zakończono. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

(-) Andrzej Dominik 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sporządziła: Marta Kurpiel-Tokaruk Referent ds. obsługi Rady Miejskiej i jednostek pomocniczych gminy 


